
PROTOKÓŁ  Nr LVII/13
z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej w Chęcinach odbytego

 w dniu 20 grudnia 2013 roku w lokalu Centrum Kultury i Sportu w Chęcinach

             Sesja rozpoczęła obrady o godz. 11,30. Obradom przewodniczył  Przewodniczący Rady
Miejskiej  radny Cezary Mielczarz.
             Spoza Rady Miejskiej w posiedzeniu uczestniczyli : 
Janus Zenon – Wicestarosta Kielecki
Bielecki Kazimierz – radny Rady Powiatu Kieleckiego
Ferdek Marian – radny Rady Powiatu Kieleckiego
Burmistrz Gminy i Miasta, Pan Robert Jaworski
kierownictwo Urzędu Gminy i Miasta, kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy,  sołtysi i
przewodniczący Zarządów Osiedlowych
              Szczegółowy wykaz zawierają załączone do protokołu listy obecności.
               Po dopełnieniu przez Przewodniczącego Rady ceremonii powitalnych,
przystępując do zasadniczej i formalnej części posiedzenia,  Przewodniczący Rady
stwierdził  na podstawie załączonej listy obecności, że w posiedzeniu uczestniczy
pełny  skład  osobowy  Rady.  Oznacza  to,  iż  posiedzenie  jest  prawomocne  do
podejmowania obowiązujących uchwał  i postanowień.            

W  toku  dalszej  części  obrad, Przewodniczący  Rady wskazując  na
przekazaną    w  zaproszeniach  na  dzisiejsze  posiedzenie  zarówno  radnym  jak
również  przewodniczącym  jednostek  pomocniczych  Gminy  tematykę  sesji,
przypomniał  zebranym,  iż  obrady sesji  są  nagrywane,  a  proponowany porządek
dzisiejszych obrad obejmuje następująca tematykę: 

1 Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad
2 Akceptacja treści protokołów z obrad Sesji Rady z dnia 28.11. i 16.12.2013r.

3Sprawozdanie Burmistrza Gminy i Miasta z działalności za okres między 
       sesjami.

4 Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:
a/  uchwalenia budżetu gminy Chęciny na 2014rok – druk nr 1
b/ Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Chęciny na lata 2014-

2022  – druk nr 2 
c/  określenia  stawek  dotacji  przedmiotowej  dla  zakładu  budżetowego

Gminy Chęciny – druk nr 3
d/  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego – druk nr 4
e/  zatwierdzenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii   na  rok
2014 na terenie Gminy Chęciny  – druk nr 5

f/ zmiany uchwały Nr 290/XXXIX/12 Rady Miejskiej w Chęcinach z dnia 21
grudnia 2012r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku
na terenie Gminy i Miasta Chęciny– druk nr 6

g/  wprowadzenia zmian w budżecie gminy i miasta na 2013 rok – druk nr 7
5.  Wnioski i zapytania radnych oraz przedstawicieli jednostek pomocniczych 
6.  Udzielenie odpowiedzi na wnioski i zapytania.
7.  Zamknięcie obrad sesji; spotkanie opłatkowe.

   W  związku  z  brakiem  uwag  i  wniosków  do  przedstawionego  projektu  porządku   obrad,
Przewodniczący Rady zarządził  przeprowadzenie  głosowania jawnego,        w  wyniku  którego
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.       

ad. 2
         Przewodniczący Rady potwierdzając fakt, iż nikt z radnych nie wniósł uwag     i zastrzeżeń do
treści udostępnionego w Biurze Rady protokołu obrazującego przebieg obrad Sesji Rady Miejskiej w



dniu 28.11.2013r. – zarządził  przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku którego  protokół o
którym mowa zostały przyjęte jednogłośnie.

ad. 3
        Z treścią informacji obrazującej  zakres  realizowanych  przez  Gminę  zadań
w  okresie  międzysesyjnym  zapoznał  zebranych  Burmistrz  GiM  Pan  Robert
Jaworski.  Przedstawiona informacja stanowi  załącznik  do niniejszego protokołu,  a
pełne jej brzmienie zawiera również nagranie na płycie CD, stanowiące załącznik do
protokołu).

ad. 4 
        Kontynuując po kilkuminutowej przerwie obrady, przystąpiono do rozpatrywania projektów
uchwał   w  brzmieniu  oznaczonym  w  odpowiednich  drukach,  których  pełną  treść
łącznie  z przedstawionymi uzasadnieniami otrzymali wszyscy radni oraz zaproszeni
sołtysi i przewodniczący zarządów osiedlowych. (oznaczone druki projektów uchwał
stanowią załącznik do niniejszego protokołu). 

         Przewodniczący Rady wskazując na fakt, iż wszyscy radni jak również
sołtysi   i  przewodniczący  Zarządów  Osiedlowych  otrzymali  pełne  brzmienie
przedłożonego  przez  Burmistrza  GiM  projektu  budżetu  na  2014  w  brzmieniu
określonym jako druk nr 1  ,   podkreśli, że projekt o którym mowa uzyskał  pozytywną
opinię  organu  nadzoru  tj.  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Kielcach.
Przedstawiając treść uchwały Nr 2163/2013 II Składu Orzekającego Regionalnej
Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia z dnia 09 grudnia 2013r.      w sprawie
opinii  o  projekcie  uchwały  budżetowej  Miasta  i  Gminy  Chęciny  na  2014r.
Przewodniczący Rady  poinformował, że dokument ten również został przekazany
wszystkim radnym (stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
W podjętej w tym temacie dyskusji głos zabrali:
Burmistrz  Gminy  i  Miasta  Pan  Robert  Jaworski –  dziś  mamy  do  rozważenia  bardzo  ważny
dokument, tj.  uchwałę budżetową, która jest właściwie swoistego rodzaju drogowskazem działań dla
każdego samorządu. Przez ostatnie lata w naszej gminie staraliśmy się wszyscy nadrabiać zaległości,
które się wytworzyły na przestrzeni wielu lat. Budowaliśmy dziesiątki kilometrów dróg gminnych oraz
partycypując  w  kosztach  również  drogi  powiatowe  i  wojewódzkie;  poprawialiśmy  stan  budynków
komunalnych,  budując  jednocześnie  sieci  wodociągowo-kanalizacyjne.  Można  tu  jeszcze  długo
wymieniać szereg innych mniejszych aczkolwiek bardzo istotnych dla społeczeństwa zadań. Rokrocznie
w budżecie było czasem nawet kilkaset różnych większych              i mniejszych zadań. Oczywiście
braliśmy na siebie nie tylko obciążenie finansowe, ale również logistyczne i merytoryczne, bo przecież
bez  względu  na  wielkość  zadania,  obowiązuje  ten  sam  proces  zamówień  publicznych,  te  same
procedury i kontrole.       W tym samym czasie zdawaliśmy sobie sprawę, że nie możemy całością
ponoszonych na realizację zadań inwestycyjno-remontowych wydatków obciążać tylko budżet gminy,
lecz musimy szukać pieniędzy na zewnątrz.  Nie jesteśmy przecież jak np. Gmina Sitkówka Nowiny
bogatą gminą w której z samego faktu lokalizacji tylko 1 cementowni wpływa do budżetu ponad 10 mln
zł  rocznie.  Nasze  uwarunkowania  są  w  tym  kontekście  zdecydowanie  mniej  korzystne.  To
przeświadczenie  sprowokowało  Nas do  szukania  pieniędzy  na  zewnątrz.  Występowaliśmy wiec  do
różnych  źródeł  instytucji  powiatowych,  wojewódzkich,  centralnych  oraz  unijnych.  Chcąc  jednak
korzystać  z  funduszy  unijnych  musieliśmy  zapewnić  stosowny  udział  środków  własnych.  Stąd  też
konieczność  zaciągnięcia  kredytów  na  maksymalnie  korzystnych  warunkach  oprocentowania.  Jako
jedni z pierwszych spośród gmin województwa świętokrzyskiego zdecydowaliśmy się wydać obligacje,
które pod względem oprocentowania stanowią najkorzystniejszą formę kredytu. Na skutek trwających
procedur, tak się ostatecznie złożyło, że wszystkie aplikowane ze środków unijnych zadania przypadło
nam realizować w jednym czasie. Mówiąc szczerze, jest to szczyt naszych możliwości finansowych. Są
to  przecież  wielomilionowe  inwestycje.  W tym sam czasie  poszczególne  środowiska  naszej  gminy
oczekują na realizację zapewne mniejszych, aczkolwiek bardzo istotnych i potrzebnych dla nich zadań.
Oczywiście wszyscy jesteśmy podatnikami i  mamy takie prawo. Ale  musimy sobie  również zdawać
sprawę  z  tego,  że  te  inwestycje  które  realizujemy  nie  służą  tylko  określonej  i  wybranej  grupie
mieszkańców,  lecz  są  to  w  przeważającej  większości  wspólne  inwestycje  dla  wszystkich  naszych
środowisk. Nikt z Nas przecież kilka lat temu nie mógł przewidzieć, że taka sytuacja wytworzy się w



całym kraju. Dziś, kiedy przyszedł czas opracowywania prowizorium budżetowego wiele samorządów
różnego  szczebla  ma  ogromny  problem  „ze  spięciem”  budżetu  i  uzyskaniem  pozytywnej  opinii
finansowego  organu  nadzoru  jakim  jest  Regionalna  Izba  Obrachunkowa.  Oczywiście  z  takim
problemem sami musieliśmy się uporać. Pragnę tu zwrócić uwagę na fakt, że w roku ubiegłym dochody
naszej gminy wynosiły 49 mln z, a w roku bieżącym z racji  trwającego kryzysu już tylko 43 mln zł.
Uwzględniając więc wszystkie te uwarunkowania, zdecydowaliśmy się by w roku bieżącym dokończyć
rozpoczęte potężne inwestycje,  bo tak naprawdę na tyle  dziś  nas stać.  Są to przecież historyczne
inwestycje, które nie będą powtarzane za rok czy kilka lat. I tak np. Zamek – jeszcze kilka miesięcy
temu  analizując  prognozy  finansowe,  zastanawialiśmy  się  czy  nie  zrezygnować  z  tak  potężnego
zadania,  tracąc  tym  samym  niepowtarzalną  wręcz  okazję  otrzymania  kwoty  6,5  mln  zł.  Kolejna
kosztowna inwestycja również współfinansowana z funduszy unijnych i służąca przez dziesiątki lat całej
społeczności  naszej  gminy,  to  rozbudowa  oczyszczalni  ścieków.  Rewitalizacja  Rynku  – to  przecież
centrum  naszej  stolicy,  nie  będzie  to  przecież  służyć  wyodrębnionej  grupie  mieszkańców  samego
miasta,  ale  jest  wizytówką  i  elementem  wspólnym  dla  każdego  z  Nas.  Podkreślić  tu  należy,  że
podjęliśmy się  procesu odzyskiwania  podatku VAT od realizowanych inwestycji.  W grę tu  wchodzą
milionowe kwoty,  aczkolwiek pierwsze wpływy widoczne będą dopiero w przyszłym roku.  Osobiście
jestem  przekonany,  że  realizowane  dziś  inwestycje  posłużą  naszym  pokoleniom.  Kryzys  dotknął
przecież  wszystkich;  znamy  szereg  przypadków  bardzo  trudnych  sytuacji  finansowych  wielu
samorządów.  My staramy się  funkcjonować na bieżąco  tak,  aby te  potężne  inwestycje  zakończyć.
Osobiście jestem przekonany, że dzięki temu zmieni się oblicze tej Gminy, jej przyszłość i ranga.
              Zdaję sobie dziś sprawę, że przedstawiony projekt budżetu jest ubogi w
inwestycje; wiem, że Państwa oczekiwania jako przedstawicieli danych środowisk są
większe. Niemniej jednak muszę stwierdzić, że ten projekt jest przygotowany na tyle,
na ile nas stać. Zdecydowaliśmy się przecież wspólnie jako samorząd kilka lat temu
aby iść szeroko w projekty unijne, podpisane są umowy i różnego rodzaju deklaracje
i musimy to skończyć. Odwrócenie się dziś od tego wiąże się z koniecznością zwrotu
pieniędzy z odsetkami. Myślę, że nie miałoby to sensu.
             Dlatego proszę zrozumieć, że ten projekt budżetu jest przygotowany na
miarę naszych możliwości. Być może projekt ten nie jest aż tak rozwojowy, ale na
pewno pozwoli  zakończyć te  potężne dzieła,  które są na pewno historyczne i  do
których na przestrzeni kilkudziesięciu lat nie będzie trzeba wracać. Należy przy tym
pamiętać, że np. Zamek – to również źródło naszych dochodów. Przecież w okresie
jego funkcjonowania do budżetu gminy wpływało ponad 1 mln zł rocznie; który zakład
zlokalizowany na naszym terenie da takie wpływy?
             Prawdą jest, że wszyscy chcielibyśmy więcej, ale każdy z Nas również wie,
że  możemy  gospodarować  tylko  tym,  co  realnie  jest  możliwe  do  osiągnięcia.
Możliwości zadłużania są przecież ograniczone, a wszystkie pobrane przez gminę
kredyty były przeznaczone na realizowane dziś inwestycje.
             Patrząc na przyszłość tej Gminy i prowadzone analizy, jestem przekonany,
że sytuacja idzie ku dobremu. Musimy wytrwać w tym kryzysie i przetrwać go. Nie
ukrywam, że chcielibyśmy spełnić wszystkie oczekiwania mieszkańców, ale na dzień
dzisiejszy jest to nie realne.
Radna Zofia Stokowiec – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – zapewne każdy
z Nas zdaje sobie sprawę, że weszliśmy w moment realizacji wielkich kosztownych
inwestycji, ale osobiście jestem przekonana że ich wykonanie posłuży nie tylko Nam
ale również potomnym. Faktem jest, że na przestrzeni ostatnich 2 kadencji zmieniło
się oblicze całej  naszej Gminy. Nie została sprzemierzewiona nawet złotówka, bo
jako radni wiemy że nasze środki własne są praktycznie wykorzystywane jako wkład
własny w realizację tych potężnych inwestycji. Stąd też osobiście nie mam większych
pretensji  do  Burmistrza,  że  w  moim  okręgu  wyborczym  priorytetowe  dla  Nas
inwestycje  nie zostaną zrealizowane.  Zdaję sobie bowiem sprawę, że gdyby były
fundusze, nie byłoby problemu. Przecież wspólnie decydowaliśmy o wyborze tych
inwestycji do realizacji. Był to świadomy nasz wybór i nasze decyzje. Dlatego też nie
wnosząc  uwag  do  przedstawionego  projektu  budżetu,  apeluję  do  Burmistrza,  by



w  przypadku  pojawienia  się  dodatkowych  funduszy  rozważył  konieczność
uwzględnienia potrzeb mieszkańców przedmieść.
Radna  Krystyna  Foksa  –  W-ceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej –  stoimy  dziś
naprawdę przed bardzo ważnym zadaniem – mamy uchwalić budżet na 2014 rok.
Właściwie  Burmistrz  w  swojej  wypowiedzi  wyjaśnił  wszystko.  Ten  budżet
odzwierciedla  możliwości  finansowe  naszej  gminy.  Faktycznie  rok  2014  stanowić
będzie zakończenie większości dużych zadań unijnych, których podjęliśmy się we
wcześniejszym okresie.  Mam nadzieję,  że wyremontowane i  odbudowane obiekty
będą służyły nie tylko społeczności naszej gminy, ale wszystkim. Zdaję sobie sprawę,
że nikt z Nas siedzących na tej Sali nie jest zadowolony z tego budżetu; takie jest
również moje przeświadczenie, ale niestety rozsądek zawsze musi przeważać. Mam
nadzieję, że przy wzajemnym zrozumieniu przetrwamy ten 2014 rok. Myślę, że w
następnych latach sytuacja finansowa gminy ulegnie poprawie na tyle, aby również
miejscowości które tworzą gminę Chęciny mogły powiedzieć, że ich otoczenie się
zmienia. Osobiście jestem przekonana, że jest to budżet optymalny jaki w obecnej
chwili możemy jako Rada uchwalić. Dziś, myśląc optymistycznie mam nadzieję, że
przyszły już samorząd uchwali budżet, który zadowoli wszystkich.
Pan  Marian  Ferdek  –  radny  powiatu  kieleckiego,  Przewodniczący  Zarządu
Osiedla Chęciny – rozumiem przedstawione argumenty warunkujące opracowanie
budżetu  w  przedstawionym  brzmieniu.  Niemniej  jednak  nie  mając  możliwości
dyskusji na komisjach, jako Przewodniczący Zarządu Osiedlowego mam wątpliwości
co do równomiernego rozłożenia inwestycji.  Nie mówimy praktycznie nic na temat
planowanych od kilku lat ale nie realizowanych inwestycjach. Przykładem jest tu np.
przedszkole; od 3 lat obiecywane jest i odkładane to zadanie. Nie będę dyskutował
co  powinno stać  się  priorytetem – czy przyszłość  niepewnego turysty w naszym
mieście, czy też przyszłość naszych dzieci i wnuków, a w szczególności w sytuacji
kiedy tworzą się nowe osiedla i mieszkańców będzie przybywać.  Nie wiem więc, czy
nie przeinwestujemy w przeszłość kosztem przyszłości. Przykład – na remont Zamku
planowane wydatki w 2014r. – 5 mln zł, a na budowę przedszkola – 3 tys.zł.
               W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji w tym temacie,
Przewodniczący  Rady,  wskazując  na  fakt  przedłożenia  przez  Burmistrza  GiM
w  trakcie  wspólnego  posiedzenia  stałych  komisji  Rady,  autopoprawek  do
analizowanego dziś projektu budżetu, które po wnikliwej analizie radnych zostały
pozytywnie zaopiniowane (a ich pełna treść została przekazana zarówno radnym jak
również  przewodniczącym  jednostek  pomocniczych  gminy),  zarządził
przeprowadzenie  głosowania  jawnego,  w  wyniku  którego  autopoprawki  (w
brzmieniu  stanowiącym  załącznik  do  niniejszego  protokołu)  zostały  przyjęte
jednogłośnie.
             Kolejno zarządzona i przeprowadzona tura głosowania jawnego dotyczyła
projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Chęciny na 2014rok
w brzmieniu stanowiącym druk Nr 1  uwzględniający w swojej treści  uprzednio
przyjęte autopoprawki Burmistrza GiM. W takim brzmieniu projekt uchwały został
przyjęty większością głosów (spośród 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu
i w głosowaniu „za przyjęciem” głosowało 11 radnych, głosów przeciwnych nie było, a
4 radnych wstrzymało się od głosu). Uchwała ta oznaczona Nr 417/LVII/13 stanowi
załącznik do protokołu. 
               Oficjalne potwierdzenie  przez Przewodniczącego Rady faktu przyjęcia przez Radę budżetu
gminy na 2014 rok uczestnicy obrad przyjęli owacjami,

                    Przystępując do analizy kolejnego projektu uchwały   w sprawie Wieloletniej Prognozy  
Finansowej Gminy Chęciny na lata  2014-2022 – druk nr 2,  stanowiącego zgodnie z  ustawą o
finansach publicznych,  obligatoryjny dokument współgrający z  budżetem gminy,  Przewodniczący



Rady podkreślając fakt, iż każdy z radnych otrzymał pełną treść Uchwały Nr 2164/2013 II Składu
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 09 grudnia 2013r.                w
sprawie  opinii  o  projekcie  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Chęcinach  w  sprawie  wieloletniej
prognozy  finansowej  na  lata  2014-  2022,  przedstawił  pełną  treść  tej  uchwały  uczestnikom
posiedzenia. (dokument ten stanowi załącznik do niniejszego protokołu).

  Przewodniczący Rady wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji nad treścią
przedstawionego projektu uchwały jak również podkreślając fakt, iż pełną treść tego
dokumentu otrzymali wszyscy radni, zarządził przeprowadzenie głosowania jawnego,
w wyniku którego analizowany projekt uchwały został przyjęty większością głosów
(przy  5  głosach  wstrzymujących  i  braku  głosów  sprzeciwu;  spośród  15  radnych
uczestniczących  w  obradach  i  głosowaniu  „za”  przyjęciem projektu  głosowało  10
radnych). Przyjęta Uchwała  oznaczona  Nr  418/LVII/13 stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.

Projekt uchwały w sprawie określenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego
Gminy Chęciny – druk nr 3  
             -  przedmiotowy projekt  uzyskał  pozytywna opinię  wszystkich Komisji  Rady,     a  w
zarządzonym  na  skutek  braku  zgłoszeń  do  dyskusji  głosowaniu  jawnym  został  przyjęty
jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 419/LVII/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego – druk nr 4
           Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że przedmiotem analizy jest projekt uchwały
– w brzmieniu określonym jako druk nr 4 z poprawkami uwzględniający w swojej treści wniesione
przez Burmistrza na wspólnym posiedzeniu Komisji autopoprawki. Przedmiotowy projekt uzyskał
pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady, a w zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji
głosowaniu jawnym  został  przyjęty jednogłośnie.  Uchwała ta oznaczona  Nr 420/LVII/13  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki          i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  na rok 2014 na
terenie Gminy Chęciny – druk nr 5
          - przedmiotowy projekt został pozytywnie zaopiniowany przez  wszystkie Komisji Rady, a w
zarządzonym  na  skutek  braku  zgłoszeń  do  dyskusji  głosowaniu  jawnym  został  przyjęty
jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 421/LVII/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 290/XXXIX/12 Rady Miejskiej w Chęcinach z
dnia  21 grudnia 2012r.  w sprawie Regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku na  terenie
Gminy i Miasta Chęciny – druk nr 6
          - przedmiotowy projekt został pozytywnie zaopiniowany przez  wszystkie Komisji Rady, a w
zarządzonym  na  skutek  braku  zgłoszeń  do  dyskusji  głosowaniu  jawnym  został  przyjęty
jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 422/LVII/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy i miasta na 2013r. – druk nr
7
                Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że przedmiotem analizy jest  projekt
uchwały – w brzmieniu określonym jako druk nr 7 z poprawkami uwzględniający w swojej treści
wniesione  przez  Burmistrza  na  wspólnym posiedzeniu Komisji  autopoprawki.  Przedmiotowy
projekt  uzyskał  pozytywną  opinię  wszystkich  Komisji  Rady,  a  w  zarządzonym  na  skutek  braku
zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym  został przyjęty jednogłośnie.  Uchwała ta oznaczona  Nr
416/LVII/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

ad. 5-6
         Brak zgłoszonych wniosków i zapytań.

           W toku dalszej części posiedzenia, Przewodniczący Rady uwzględniając złożony przez W-
ceprzewodniczącą Rady Panią Bogumiłę Wrońską,  wniosek zaprosił zebranych do wysłuchania
informacji na temat  zadań organów gminy        w zakresie budowy komunalnych systemów
gospodarowania odpadami.  Informacje o których mowa zaprezentowała zebranym uczestnicząca
w  zorganizowanym  przy  współudziale  środków  unijnych  szkoleniu  przedstawicieli  samorządów



gminnych radna Bogumiła Wrońska. (pełna treść wypowiedzi zawiera  nagranie na płycie
CD, stanowiące załącznik do protokołu).          
             Jako kolejni mówcy w tej części posiedzenia głos zabrali:
Pan Zenon Janus – Starosta Kielecki – chciałoby się dłużej z Państwem być w  tak
miłej i chyba już świątecznej atmosferze, snując plany na najbliższy rok. Wiem, że ta
Rada  oraz  Burmistrz  zawsze  podejmują  wspólnie  ambitne  zadania.  Dziś  miałem
momentami  odczucie,  że  sami  tłumaczycie  się  z  tego  budżetu,  zamiast  jasno
powiedzieć, że jest to budżet najlepszy na dziś. Przecież jest to tak naprawdę tylko
szkielet  budżetu,  bo przecież  wszyscy zdajemy sobie  sprawę,  że w zasadzie na
każdej sesji 2014 roku będzie ulegał zmianom. Życzę więc, aby zmiany te dotyczyły
zwiększenia dochodów, co pozwoli na włączanie do realizacji dodatkowych zadań.
                Kończąc swoją wypowiedź Starosta Zenon Janus w imieniu własnym
oraz  władz  Starostwa  Powiatu  Kieleckiego  złożył  wszystkim  uczestnikom  sesji
serdeczne życzenia świąteczno-noworoczne.

Burmistrz Gminy i Miasta Pan Robert Jaworski  - nie ukrywam, że miło jest w tak
szczególnym dniu, już po przyjęciu budżetu na kolejny rok, słyszeć również z ust
Starosty Kieleckiego ciepłe słowa na temat podejmowanych i realizowanych wspólnie
działań służących rozwojowi naszej Gminy. Jest to zasługa Was wszystkich, a dziś
dziękując za przyjęcie przedstawionego budżetu na 2014 rok, w sposób szczególny
dziękuję za obdarowane zaufanie i wielkie zrozumienie. Na pewno wszyscy zdajemy
sobie  sprawę,  że  ten  czas  jest  trudny,  a  przyszłość  tej  Gminy  opiera  się  na
dokumencie uchwalonym dziś przez Radę.
              Korzystając z okazji, pragnę również odnieść się do stwierdzenia Pana
Mariana Ferdka, który w podjętej przy projekcie budżetu debacie powiedział wiele
nieprawdy.  Zdecydowanego  sprostowania  wymaga  wysokość  wydatkowanych
z budżetu  gminy funduszy na remont  ruin  Zamku.  Dofinansowanie  nasze wbrew
stwierdzeniu,  nie  wynosi  5 mln zł,  bo bylibyśmy niegospodarni.  Otóż prawda jest
taka, że otrzymujemy 80% dofinansowanie co stanowi kwotę 6.300 tys. zł, budżet
naszej  gminy  zostanie  natomiast  obciążony  jedynie  20%  wydatkami  tj.  około
1.800tys.  zł.  Osobiście  jestem  przekonany,  że  nigdy  w  historii  naszej  gminy  nie
powtórzy  się  taka  okazja,  że  z  zewnątrz  otrzymujemy  aż  80-cio  procentowe
dofinansowanie  takiego  obiektu.  Należy  przy   tym  podkreślić,  że  ta  konkretna
inwestycja z pewnością zapewni nam wpływy do budżetu gminy.
           Kontynuując swoją wypowiedź, Burmistrz Jaworski wyjaśnił, iż dysponując
dokumentacją  na  budowę  przedszkola  której  kosztorys  opiewa  na  kilkanaście
milionów zł, niegospodarnością byłaby nawet próba obciążania własnego budżetu w
sytuacji gdy pojawiła się możliwość aplikacji wniosku na uzyskanie na powyższy cel
dofinansowania z zewnątrz.
            Podejmując polemikę, Pan Marian Ferdek wyjaśnił, iż stwierdzenie swoje
opiera  na  konkretnych  dokumentach,  tj.  przedłożonym  przez  Burmistrza  GiM
projekcie budżetu na 2014r.
(pełna treść wypowiedzi zawiera  nagranie na płycie CD, stanowiące załącznik do protokołu).
     
ad. 7
           Przewodniczący Rady potwierdzając wyczerpanie założonego porządku
obrad i  dziękując  wszystkim zebranym za udział  w  posiedzeniu,  zamknął  obrady
Sesji Rady Miejskiej.
         W końcowej części posiedzenia Przewodniczący Rady oraz Burmistrz GiM
składając  radnym  oraz  wszystkim  uczestnikom  dzisiejszych  obrad  serdeczne



życzenia   świąteczne  i  noworoczne  zaprosili  wszystkich  zebranych  na  wspólne
uroczyste spotkanie opłatkowe z udziałem proboszcza parafii  pw. Św. Bartłomieja
w Chęcinach, Dziekana Dekanatu Chęcińskiego ks. Jana Kukowskiego.

    Protokołowała:                                                                  Przewodniczący
obrad:

   Anna Maliszewska                                                                  Cezary Mielczarz
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